
شنبه 22 اسفند ماه 21394

چرا هاشمی بعد از ۸۸ به نماز جمعه نمی رود؟
 محمد هاشمی تحلیلگر و رئیس دفتر رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به غیبت آیت الله هاشمی رفسنجانی 
در نماز جمعه گفت: نماز جمعه یک تریبون خیلی مهم است که بسیاری از مسایل مهم کشور در آن طرح می شود و به همین 
دلیل فرصتی تلقی می شــود برای ایجاد رابطه بین مردم و نظام.رئیس سابق سازمان صداوسیما خاطر نشان کرد: آقای 
هاشمی در گذشته که خطیب جمعه بودند، نشان دادند که خواسته های مردم برایشان اهمیت داشت به طوری که راهکار 
ارایه می کردند و سخنانشان همیشه تاثیرگذار بود.وی تصریح کرد: الان هم آقای هاشمی مشکلی با حضور در نماز جمعه 
ندارند. مردم هم در این ســال ها از ایشان خواســته اند در نماز جمعه حضور پیدا کنند اما در این موانعی وجود دارد که اجازه 

نمی دهد آیت الله هاشمی در نماز جمعه شرکت کند."سرپرست وزرات خارجه در دولت رجایی" ادامه داد: ایشان به خاطر اینکه حرمت نماز جمعه به خاطر 
شعارهای عده ای در صورت حضور آیت الله هاشمی شکسته خواهد شد در نماز جمعه شرکت نمی کنند.عضو سابق مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
تنها هدف افراطی ها تخریب هاشمی است و برای آنها مهم نیست که در چه مکان یا زمانی به او توهین می کنند به خاطر همین آیت الله برای از بین نرفتن 
جایگاه و قداست نماز جمعه، خطبه نمی خوانند.محمد هاشمی افزود: همانطور که در سال های گذشته شاهد بودیم این افراد در حرم حضرت معصومه 
به علی لاریجانی حمله کردند و علیه وی شعار دادند و حرمت این حرم مقدس را نگه نداشتند. این افراد با نماز جمعه هم همین کار را می کنند و حرمت آن 
را نگه نمی دارند.عضو سابق حزب کارگزاران تصریح کرد: اگر در سال آینده افراطی ها در کشور جولان دهند و هرجا حاضر باشند و بخواهند هر جمعی که 

مخالف آنها باشند را به هم بزنند و شعار بدهند و حرمت را نگه ندارند، قطعا آیت الله هاشمی در نماز جمعه شرکت نخواهد کرد.

تخلفات انتخاباتی در بویراحمد و دنا تکذیب شد
فرمانداری شهرســتان بویراحمد در رابطه با انتخابات حوزه انتخابیه بویراحمد و دنا اطلاعیه ای صادر کرد. به اطلاع 
مردم شریف بویراحمد ودنا می رساند، اخیرا در برخی سایت های خبری و در فضای مجازی پیرامون برخی تخلفات در 
دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی حوزه انتخابیه بویراحمد و دنا، شایعاتی منتشر می شود که اساسا کذب 
است و هیچکدام صحت ندارد. لازم است بر اساس قانون مطبوعات، رسانه های خبری که گزارش های خلاف واقع 
را انتشــار داده اند، نسبت به انتشــار این توضیحات اقدام نمایند. طی ساعت ها جلسه فشرده مشترک هیئت نظارت و 
اجرایی، شــکایت معترضین بند به بند با حساسیت بالا رسیدگی شده است و هیچکدام از شکایت و مستندات رسیده، 

وارد نبود و بر همین اساس ضمن استعلام از مراجع ذیصلاح پاسخ آن ها اخذ و تائید صحت آرا به امضاء همه اعضا رسید. درخصوص شایعاتی پیرامون 
کشف تعرفه های رای از یک خودوری پراید در یاسوج لازم به توضیح است، تعرفه های مذکور مربوط به صندوق شماره 5 سیار مارگون )چهارمورون، 
تمداری، جوبریز و توابع( بوده است که بر اساس صورتجلسات تنظیم شده در شعبه اخذ رای که توسط اعضای هیئت اجرایی و اعضای هیئت نظارت 
علی الخصوص ســرناظر شورای نگهبان به امضا رسیده اســت، تعرفه های فوق به تعداد 36 برگ بوده است که تمامی این تعرفه ها توسط اعضا قید 
شده سوراخ و ابطال شده بود و هیچگونه ارزش تعرفه ای نداشته است. بنابراین نماینده فرماندار باید آنها را تحویل می داد که سهوا آنها را تحویل نداده 
بود و ضمن تائید سهل انگاری ایشان، نامبرده هیچ تخلف و یا سوء استفاده ای مرتکب نشده است و مراتب امر مورد بررسی مراجع ذیصلاح قرار گرفت 

و هیچگونه تخلف تاثیرگذاری در روند و نتیجه انتخابات یافت نشد.

 نتیجه انتخابات را 
مردم رقم زدند

وزیر کشــور گفت: دی ماه ســال بعد وارد جریان 
سیاســی مهــم دیگــری کــه انتخابات ریاســت 

جمهوری است می شویم.
عبدالرضــا رحمانــی فضلــی صبــح روز شــنبه 
در نشســت اســتانداران سراســر کشــور افزود: 
انتخابــات ریاســت جمهــوری فضــای غالب در 
حوزه سیاســت داخلی است و در مهرماه سال بعد 
کلید انتخابات ریاســت جمهوری در حوزه اجرایی 
رقم زده خواهد شــد و کار هیأت اجرایی را شروع 

می کنیم.
وی بــا بیان این که »بنده همیشــه مطرح کرده ام 
که مــردم  در انتخابات اخیر به گفتمان رای دادند 
نه به اشــخاص« اظهــار کرد: بازتــاب انتخابات 
برای همــه از جمله مــردم و گروه های سیاســی 
راضی کننده بود؛ چراکه نتیجــه انتخابات ربطی 
به وزارت کشور و شــورای نگهبان ندارد و نتیجه 

را مردم رقم زدند.
وزیر کشــور ضمن تشــریح عملکرد این وزارتخانه 
در ســال 94 گفت: با همــه اتفاقاتی که در بخش 
های داخلی و بین المللــی با آن ها مواجه بودیم و 
در سالی که توسط رهبری همدلی و همزبانی نام 
داشت، ما تجلی همدلی و همزبانی را در برگزاری 
انتخابات، رضایت مندی رهبری، مردم، احزاب و 
گروه ها، افراد و اشــخاص و نامزدهای انتخابات 
دیدیم و خداوند توفیــق داد که موضوع همدلی و 

همزبانی را تحقق عملی ببخشــیم.
وی با بیان این که »اســتانداران تلاش مضاعفی 
را در ایــن بخش داشــته اند« گفــت:  کاندیداها، 
احــزاب، حامیان آن هــا، مردم و دســتگاه های 
نظارتــی در وزارت کشــور ناظر بودند، بــه اندازه 
تعداد انگشــتان دســت هــم بــرای اعتراضات و 

نداشتیم. تقاضای رسیدگی 
وی با بیان این که »برگــزاری انتخابات جزو اولویت 
های برنامه ریزی شده وزارت کشور بود«، گفت:  در 
بحث ثبت نام حدود 12 هزار نفر ثبت نام کردند و ما در 
بررسی صلاحیت ها مبتنی بر قانون عمل کردیم، در 
تائید صلاحیت ها از چهار دستگاه استعلام گرفتیم 
که حدود 83 درصد یعنی 10 هزار نفر سوابق چندانی 
نداشــتند اما از نظر هیــأت اجرایی دارای صلاحیت 
بودند کــه ما در ایــن مــورد تفاوت هایی با شــورای 

نگهبان داشتیم.
وزیر کشــور هم چنین اظهار کرد: در شــمارش آرا و 
اعلام نتایج هم تمــام تلاش خود را به کار بردیم و در 
تهران یک روز زودتر از دوره های قبل نتیجه را اعلام 
کردیم؛ لذا آن چــه که در رادیو تلویزیــون برای بیان 
نتایــج اعلام کردیم مورد توافــق هیأت های اجرایی 

و نظارت بود.
وی در ادامه با اشاره به این که »مردم به گفتمان رای 
دادند« گفت: به عنوان مثال از لیست تهران موسوم 
به لیســت امید) اصلاح طلبان( اشخاصی هستند 
که حداقــل بنده 18 نفــر از آن ها را نمی شناســم، 
البته در لیســت اصولگرایان هم چنین افرادی ولو 
کمتر بودند امــا مردم به گفتمان رای دادند و ما باید 
قدردان باشــیم و مقدمات را برای تشکیل مجلس 

دهم آماده کنیم.
وی در ادامه با تاکید بر جدی گرفتن ســتاد مقاومتی 
و تحقق آن توســط اســتانداران،  به مسأله برجام نیز 
اشاره کرد و گفت:  برجام تسهیل کننده است و ما باید 
از پتانســیل های آن اســتفاده کنیم. تصویب برجام 
به معنای رفع مشــکلات نیســت بلکه کمک کننده 
اســت و ما بایــد از امکانات تســهیل کنندگی برجام 

استفاده کنیم.

چرا به فکر کشور نیستیم؟
برخی روزنامه ها فحش نامه شده اند/تجاوز به حرم اهل بیت را تحمل نخواهیم کرد

رئیس جمهور با انتقاد از برخی فضاهای موجود در کشــور گفت: برخی با تنگ 
نظری نمی توانند ببینند که دولت یازدهم توانسته است در این زمان در کنار ملت 

یک کار بزرگ انجام دهد.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی صبح روز شنبه در سومین کنگره ملی 
بزرگداشت روز شهید با بیان این که »روز شهید روزی بسیار عزیز و بزرگ است« 
اظهار کرد: شهدا درس ایثار و شــهادت را از قرآن ، اهل بیت عصمت خاندان 

رسالت و فرهنگ ایستادگی و مقاومت سرزمین شان آموخته اند.
وی هم چنین با بیان این که »شاید پس از رحلت پیامبر)ص( بانوی بزرگ اسلام 
حضرت فاطمه زهرا)س( نخســتین کسی بود که مسیر شــهادت را برگزید«، 
خاطرنشان کرد: ایشان برای حفظ فدک بلکه برای حفظ راه پیامبر)ص( و مسیر 
هدایت و گفتن ســخن حق و هم چنین احیای راه هدایت و سعادت ایستادند، 
مقاومت کردند و سختی ها را به جان خریدند و با اشک و آه و مظلومیت توانستند 
صــدای خود را به گــوش آن روز جهان اســلام و هم چنین همه مســلمانان و 

آزادی خواهان در طول تاریخ برسانند.
رئیس جمهور با تاکید بر این که »ســید شــهیدان نیز فرزند برومند فاطمه)س( 
است« گفت: سید الشهدا فرزند تربیت شده چنین مادر و خاندانی هستند؛ اگر 
حمزه عموی رسول خدا در احد سیدالشهدا نام گرفت امام حسین)ع( در طول 
تاریخ تبدیل به ســرور همه شهدای عالم شد. وی با اشــاره به شهدای انقلاب 
اســلامی و هشت ســال دفاع مقدس اظهار کرد: فرزندان خانواده های شهدا 
در جبهه های نبرد، جز با یاد و نام حسین بن علی)ع( و فرهنگ عاشورا و کربلا 
به جبهه های نبرد نرفتند. آن ها ایســتادگی کردند و روزها و شب ها در سنگرها 
پاســداری دادند. آن ها شــب های نبرد با زیارت عاشورا با دوســتان خدا وداع 
می کردند. وی ادامه داد: در شهدا جز عشق به فاطمه)س( و حسین بن علی)ع( 

و ایمان خدا، رسول خدا و قیامت و خاندان رسالت چیز دیگری وجود نداشت.
رئیس جمهور با اشــاره به اقتدار روحی و معنوی شــهدا در نبردهای حق علیه 
باطل تاکید کرد: این قدرت بزرگ را خانواده های شهدا و ایثارگران آفریدند. این 

شهدا در خانواده هایی تربیت یافتند که دنیایی از معنویت در آن ها وجود دارد.
وی با بیــان این که »برای جاودانگی هیچ راهی جز ایثــار وجود ندارد« تصریح 
کرد: تنها کســانی که کار دنیایی شــان پس از مرگ تا قیامت متوقف نمی شود 
شهدا هستند و این مقام بالاترین مقامی است که خداوند برای آن ها قرار داده 
است. مقام شهید و شهدا لحظه به لحظه بالاتر می رود و این فزونی تا روز قیامت 

متوقف نمی شود.

وی با بیان اینک ه »تعمیر مسجد ، آب دادن به تشنگان ، آب دادن به حاجیان، 
کارهای ارزشمندی هستند اما قابل مقایسه با ایثار و فداکاری نیستند« ، ادامه 
داد: ایمان و جهاد در راه خدا را نباید به کارهای معمولی مقایســه کرد . شــهدا 

قدرت بزرگ کشور و از سرمایه های اجتماعی بزرگ ما محسوب می شود.
رئیس جمهور با تاکید بر این که »باید درس زندگی را از ایثارگران یاد بگیریم؛ چراکه 
»امروز از ایثارگران فاصله بسیاری داریم« به انتقاد از برخی فضاهای ایجاد شده 
در کشــور پرداخت و اظهار کرد: چرا در جامعه به یکدیگر تهمت می زنیم،  دروغ 
می گوییــم و به هم توهین می کنیم؟ چرا فضای بــرادری و وحدت را در جامعه 
بوجود نمی آوریم و چرا به فکر خود، حزب خود و جناح خود هستیم؟ چرا به فکر 
کشور نیستیم؟ چرا به فکر عظمت مردم و راحتی آن ها نیستیم؟ به خاطر اینکه 
این دولت در این زمان توانسته است در کنار ملت یک کار بزرگ انجام دهد، چقدر 
تنگ نظری می شــود. عده ای نمی توانند عظمت ملــت و مردم را ببینند. آن ها 
نمی تواننــد رفاه مردم را ببینند. این که این حزب و جناح یا آن حزب و جناح پیروز 
شود چه تفاوتی دارد؟ ما همه عضو یک ملت هستیم و هدف همه این است که 
در هــر کجا که قرار گرفتیم به مردم خدمت کنیم. بایــد درس را از خانواده های 

شهدا یاد بگیریم و ایثار و فداکاری برای ملت را از آن ها بیاموزیم.
وی با تاکید بر این که »هدف انقلاب اســلامی؛ 22 بهمن، 17 شهریور و سایر 
مناسبت های انقلابی دیگر جز برادری و وحدت ملی نبوده است«، خاطرنشان 
کرد: هدف از انقلاب اسلامی جز دیدن نور هدایت اسلام نبود. انقلاب اسلامی 
برای اخلاق ، برادری، وحدت ملی، ادب و خلق نکو بود و انقلابی یعنی کســی 
که مطیع خداست. پیامبر )ص( نیز در پاســخ به این پرسش که اسلام چیست 
فرموده اند اسلام چیزی نیست جز آن که قلب و روحت تسلیم خدا باشد و مردم 

نیز از دست و زبانت در امان باشند.
وی با اشاره به مطالب برخی از روزنامه ها ادامه داد: عده ای هنگامی که برخی 
می خواهند لب به سخن باز کنند می ترسند که او چه می خواهد بگوید و نکند که او 
قصد دارد به من یا خانواده و طایفه من و یا دیگری توهین کند. برخی از روزنامه ها 
فحــش نامه اند. برخی وقتی نام یک روزنامه می آید با ترس و لرز آن روزنامه را باز 

می کنند و می خوانند تا ببینند در کجای آن روزنامه به او تهمتی زده اند؟
آیا این شد اسلام و جامعه اسلامی؟ اسلام یعنی قلب تسلیم خدا باشد و اسلام 

آن است که مردم از دست و زبان ما راحت باشند.
بــه گزارش ایســنا، رئیس جمهور در ادامــه صحبت های خــود در کنگره ملی 
بزرگداشت روز شهید خاطرنشان کرد: شهیدان راه دین، ایثار وفداکاری را به ما 

آموختند و به ما یاد دادند از کشور، دین و اخلاق خود چگونه حفاظت کنیم. آن ها 
به ما آموختند که در کنار رهبری و مسئولین باشیم و ایرانی پر افتخار در منطقه 
و جهان باشد. شــهدا به ما گفتند که اگر در کنار شما مسلمان دیگری در خطر 

نابودی بود و اگر حرم ائمه )ع( ، اسلام در خطر بودند از آن ها حفاظت کنید.
وی با بیان این که »شوخی نمی کنیم و تعارف نداریم و تابع دین هستیم و از رهبری 
و خاندان رسالت و خط آن ها حمایت می کنیم« تصریح کرد: همانطور که من در 
اوایل عملیات داعش طی ســخنانی اعلام کردم، حرم اهل بیت)ع( خط قرمز 
جمهوری اسلامی ایران است و ما هیچ گاه تحمل نخواهیم کرد که تروریست ها 
بخواهند به حرم اهل بیت)ع( ما تجاوز کنند. در همین راستا نیز جوانان ما نشان 
دادند که از ایران و ســرزمین اسلامی شان و هم چنین حرم اهل بیت )ع( شان 

در کجایی که باشد دفاع می کنند.
وی گفت: بــه جوانان عزیزمان و هم چنین به خانواده های عزیزشــان افتخار 
می کنیم که در هر مقطع و در هر کجا که برای دفاع اســلام و خاندان رســالت 

لازم بوده پا به رکاب بوده اند.
روحانــی هم چنین با تاکید بر این کــه »دولت در برابر هر کســی که به مملکت 
خدمت می کند در همه عرصه ها چه در عرصه سیاســت خارجی، چه در عرصه 
سیاســت داخلی و عرصه های مختلف و ... ســر فرود می آورد«، بر لزوم توجه 
دولت به خانواده های شهدا و ایثارگران تاکید و اظهار کرد: در دولت یازدهم همه 
تلاش مان بر این اســت که در حد توان در برابر خانواده های شــهدا و ایثارگران 
شرمنده نباشیم. در همین راســتا با وجود برخی مشکلات در مسیر دولت قرار 
داشت توانســتیم با اجرای قانون خدمات ایثارگران گام نخست را در حمایت از 

خانواده های شهدا و ایثارگران برداریم.
وی اظهار کرد: گرچه می دانیم که شهدا و ایثارگران حتما برای خدا ایثار کردند 
اما دولت در برابر این افراد وظایفی بر عهده دارد و تلاش می کند هرچه در توان 

دارد در حمایت از آن ها به کار گیرد.
وی در بخشــی از صحبت های خــود به دریافت تابلوفرش دســتبافت منقش 
به وصیت نامه شــهید عزت الله کرمعلی که از ســوی گل بانــو صوری مادر این 
شهید بافته شده اســت اشــاره کرد و با تاکید بر این که »این تابلوفرش بهترین 
هدیه ای اســت که در دوران رئیس جمهور خود دریافت کرده ام«، اظهار کرد: 
این تابلوفرش را به موزه شــهدا تقدیم می کنم تا در آن جــا به یادگار بماند و همه 
بازدید کنندگان از آن جا بدانند که خانواده های شهدا چه کسانی هستند و مادر 

شهید دارای چه روحیه ای دارند.

واکنش روزپیگیری روز

خیلی از ریاضت کشی ها ریاکاری است
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: خیلی از ریاضت کشی ها ریاکاری است، قرار نیست مردم با ریاضت زندگی کنند. نمایندگان مجلس آینده به فکر معشیت مردم باشند.هاشمی رفسنجانی 
امید و آرامشی که شعار اصلاح طلبان در انتخابات 7 اسفند بود را بر اساس آیه های قرآن دانست و گفت: دولت، دولت تدبیر و امید است. بخشی از شما مجموعه اصلاح طلبان بخش دیگرتان از طرفداران 
دولت و بخش مستقلان تان هم طرفدار دولت هستند. همه شما خواستار امید و آرامش هستید که این خواست ملت هم هست. ملتی که شما را در این راه همراهی کرده است.وی با بیان این که »رونق 
اقتصادی کمبود جامعه ماست« گفت:  بعضی ها فکر می کنند با عسرت و ریاضت زندگی کردن بهتر است، این در حالی است که قرآن هم آن را قبول ندارد و مسلمانان را از عسرت کشیدن پرهیز می دارد. 
بدانید که هر سه شعار شما یعنی امید، آرامش و رونق اقتصادی سوال قرآنی است. امید صفت همه مردم به ویژه مسلمانان است. اعتدال و آرامش هم صفت قرآنی است. انفاق به معنای هزینه کردن 
است و دو بخش دارد؛ انفاق کردن در راه خدا و انفاق در راه زندگی خود شخص. جامعه باید بداند که چگونه کسب درآمد و چگونه آن را خرج کند. این کار مهم شما مجلسی ها خواهد بود که درآمدها را 
منطبق با آیه های خدا برای خرج کردن آماده کنید. در آیه ای از قرآن آمده، آن هایی که می خواهند پول خرج کنند چه در راه خدا و چه در راه زندگی خود نباید اصراف و ابطار کنند که جفتش حرام است.

سیاسی


